
Hodnocení MEJ 2023 v Gliwicích 14.7. – 23.7.2023 

 
JUNIORKY    trenér – Jaroslav Mikeska 

1. Nominace 

Bártová Tereza, Sazimová Adéla, Sommerová Helena 

Pouze soutěž družstev: Pařízková Monika 

Pouze soutěž jednotlivců: Šichanová Vendula 

2. Příprava 

Příprava na MEJ probíhala v NTC Havířov ve formátu dvakrát pondělí až pátek a poslední týden 

pondělí až středa, neboť se odjíždělo ve čtvrtek do Gliwic a v pátek začínal samotný turnaj.  

První týden soustředění byl trochu náročnější, odehrálo se více tréninkových hodin. Druhý a třetí 

týden byly o trochu volnější co do počtu hodin. Odtrénovali jsme poměrně dost deblů a mixů, od 

druhého týdne jsme zapojovali i více setů ve dvouhrách. Poslední týden jsme jeden den věnovali 

miniturnaji dvoučlenných družstev, kde jsme využili přítomnosti týmů z Rakouska a Azerbajdžánu.  

Příprava proběhla dle mého bez problému. Helena Sommerová se účastnila soustředění až od 

druhého týdne, neboť v průběhu prvního týdne se účastnila Evropských her v Krakowě. Myslím si, že 

na turnaj přijely všechny holky dobře připravené.  

3. MEJ Gliwice 

Do soutěží družstev jsme nastupovali se čtyřmi hráčkami, Bártová Tereza, Pařízková Monika, 

Sazimová Adéla, Sommerová Helena. V průběhu soutěží přijela také Šichanová Vendula, která se 

následně účastnila soutěží jednotlivců. Po soutěži družstev pak odjela Monika Pařízková. 

3.1. Soutěž družstev (14.7. – 18.7.)  

Ve skupině C jsme se utkali s týmy Polska, Portugalska a Litvy. Pro nás těžká skupina, obhájkyně titulu 

Polky, silné Portugalky a nepříjemná Litva. 

První utkání jsme odehráli s Polkami, prohra 0:3. Helena prohra 0:3 s Brzyszkou, Adéla prohra 1:3 

s Wielgos a Tereza prohra 0:3 se Sztwiertniou. Kromě Adély, která měla vyrovnané utkání, bez šance. 

Druhé utkání s Litvou, výhra 3:1. Helena výhra 3:0 výhra s Mikalauskyte, Adéla prohra 2:3 s Juchnaite, 

Tereza 3:1 s Abaraviciute a Helena 3:0 s Juchnaite.  

Třetí utkání o druhé místo ve skupině s Portugalkami, prohra 1:3. Helena z 0:2 na 3:2 s Pinto. Adéla 

vyrovnaný zápas s Matos, nedokázala dotáhnout dobře rozehraný set za stavu 1:1, prohra 1:3. Na 

trojce místo Terezy hrála Monika. Vedla 2:0 se Santa Combou, prohra 2:3, 9 v pátém setu. Helča pak 

1:3 s Matos. 

Třetím místem jsme se dostali do utkání prvního kole baráže mezi týmy ze třetích míst ze základních 

skupin. Vítězové tohoto utkání šli mezi 16 nejlepších, poražení hráli další kolo baráže proti vítězům 

skupin z B divize o postup mezi 16 nejlepších. Nastoupili jsme ještě v sobotu odpoledne k utkání proti 

Belgii, která byla v utkání s námi určitě favoritem. Helena dobře začala, 3:0 s Duvivier. Monika proti 

jedničce soupeře Massart, výhra 3:1. Na trojce Tereza s Van Hauwaert 0:3. Potom Helena 3:0 



s Massart. Celkově výhra 3:1 s Belgií, postup mezi 16 nejlepších, a volno v neděli dopoledne na 

doplnění sil.  

Mezi 16 nám los přiřadil Ukrajinky. Favoritky byly naše soupeřky, ale vzhledem k tomu jak se tým 

prezentoval na turnaji, tak jsem cítil šanci na postup mezi 8 nejlepších. Helena první zápas 3:1 

s Yevtodii. Monika s Matiuninou 0:3. Na trojce Adéla proti Ponko, 1:3. Helena skvělý výkon 

s Matiuninou, výhra 3:1. Monika s dobře hrající Yevtodii, prohra 0:3, nevyužitý setbol na 1:1. Bohužel 

prohra 2:3 na zápasy a boj o záchranu. 

Utkání o 9. – 16. místo proti Walesu. Sestava stejná, jako zápas s Ukrajinou, jen s výměnou Adéla na 

dvojku a Monika na trojku. Helena 3:0 s Whitton. Adéla 1:3 s Hursey. Monika 3:0 s Hurd. Helena 0:3 

s Hursey. Za stavu 2:2 poprvé vyhrála také Adéla, 3:1 s Whitton, tímto jsme se zachránili v A divizi a 

mohli poslední zápas pošetřit síly u některých hráček. 

Zápas 9. – 12. místo se Španělkami. Nastoupila Monika, která byla pouze na družstva, Tereza, protože 

hrála méně než Adéla s Helenou a Vendy, která si vyzkoušela halu před dvouhrami. Tereza 3:0 

s Moscoso. Monika s Rierou prohra 2:3. Vendy 0:3 se Sastre. Monika 2:3 Moscoso. Celkově tedy 

prohra 1:3 na zápasy. 

3.2. Soutěže dvouher (19.7. – 23.7.) 

Bártová Tereza 

Tereza měla v kvalifikační skupině jako jedničku slovinku Horvat, trojku ukrajinku Yevtodii a čtverku 

nizozemku Hoogeveen. S Hoogeveen výhra 3:2, následně výhra 3:0 s Horvat. O postup z prvního 

místa prohra s Yevtodii 2:3, ale i tak postup ze druhého místa. V prvním kole 4:1 s norkou Kalvatn. Ve 

druhém kole, mezi 64 nejlepšími prohra 1:4 se slovinkou Tokič. 

Sazimová Adéla 

Jako jediná z našich nasazena do hlavní soutěže. První kolo volné, mezi 64 nejlepšími Juchnaite 

z Litvy, se kterou ve družstvech prohrála 2:3. Do stavu 2:2 na sety vyrovnané, poté již tahala za kratší 

konec, prohra 2:4.  

Sommerová Helena 

Vzhledem k menšímu počtu odehraných turnajů během sezony a ne příliš přesvědčivým výsledkům 

se nevešla do hlavní soutěže a musela hrát kvalifikaci. Ve skupině si poradila s Norkou Sander-Borno 

3:0 a ukrajinkou Pentiuk 3:1. Postup z prvního místa. V hlavní soutěži dostala v prvním kole (mezi 

128) nepříjemnou švédku Tveit-Muskantor. Bohužel prohrála 2:4 na sety, když hlavně první dva sety 

byly jednoznačnou záležitostí švédky. Pak se Helena trochu uklidnila, zpřesnila hru, vedla v šestém 

setu 10:7 na srovnání na 3:3. Bohužel koncovku nezvládla a relativně brzká prohra.  

Šichanová Vendula 

Vendy měla ve skupině jako jedničku Silcock z Yersey, Vieru z Moldavska a Gvozdenovic ze Srbska. 

První utkání 3:0 s Gvozdenovic, následně 3:2 se Silcock, s jistotou prvního místa ve skupině pak 

s Vieru 0:3. Postup z prvního místa. V prvním kole si poradila s Norkou Clement 4:2 na sety, poté mezi 

64 volné kolo, nenastoupila zraněná Cosic. Mezi 32 nejlepšími prohra s polkou Wielgos 1:4. 

Čtyřhry a smíšené čtyřhry 

V soutěži čtyřher Sommerová, Bártová první kolo volné, ve druhé Řekyně Gkaintatzi, Tzaridou. Helča 

se vyrovnávala s prohrou ze dvouhry, bylo těžké namotivovat. Nakonec utkání holky zvládly, 



utrápená výhra 10 v pátém, 3:2. Druhý den mezi 32 nejlepšími proti Řekyni Papadimitriou a 

Rakušance Sterner otočka z 0:2 na sety, tentokrát dobrá výhra 10 v pátém setu, 3:2. Mezi 16 

nejlepšími pak prohra 0:3 s Němkou Griesel a Rumunkou Mei Rosu. 

Sazimová, Šichanová první kolo volné, ve druhém výhra se slušnými Turkyněmi Karaca, Karaca, 10 

v pátém setu po velmi dobrém výkonu. Mezi 32 nejlepšími již bez šance proti polkám Sztwiertnia, 

Wrobel. 

Smíšené čtyřhry Bártová-Květon, Sazimová-Brhel, Sommerová-Kadlec a Šichanová-Bělík, výhra mezi 

128, následně prohra mezi 64 nejlepšími. Mrzí prohra hlavně Sommerová-Kadlec, kteří měli 2:1 a 

mečbol na dvojici Chirita-Mei Rosu. Pak prohra 9:11 v pátém setu. 

4. Hodnocení 

Před mistrovstvím Evropy byl cíl záchrana v první divizi ve družstev a následně postup všech holek 

z kvalifikace do hlavní soutěže. Vzhledem ke špatnému nasazení Helči Sommerové jsem doufal 

alespoň v její účast mezi 32 nejlepšími. Cíl ve družstvech se podařilo po výborných výkonech splnit. 

Ve dvouhře se nejdále dostala Vendula Šichanová, která byla mezi 32 nejlepšími, s troškou štěstí při 

losu, ale to je někdy potřeba. Adéla s Terezou mezi 64 nejlepšími a Helena mezi 128 nejlepšími, což je 

neúspěch. Ve čtyřhře slušná účast mezi 16 nejlepšími Bártová-Sommerová. V mixu bez většího 

výsledku.  

Bártová Tereza podávala takové výkony, jaké bych od ní čekal. Poměrně stabilní s malými výkyvy ve 

výkonech. Zápasy, které by měla vyhrát, tak zvládla.  

Pařízková Monika se účastnila pouze soutěží družstev. Tam nastoupila až do třetího utkání 

s Portugalkami, od tohoto zápasu už byla v sestavě až do konce družstev. Velmi cenná výhra 

s Massart z Belgie. Splnila přesně to, co jsem od ní čekal, když jsem ji bral na soutěže družstev.  

Sazimová Adéla podala své standardní výkony. Tak jako celou sezónu kvalitní údery, nepříjemná pro 

soupeřky, schopná hrát s téměř kýmkoliv v Evropě, ale často úderově nestabilní a zbytečně moc 

negativní. 

Sommerová Helena podávala výborné výkony. Odehrála asi nejlepší turnaj, který jsem ji letos viděl 

hrát. V soutěži družstev byl na ni velký spoleh, dělala důležité body. Ve dvouhře bohužel po kvalifikaci 

prohra v prvním kole. Celkově však s jejím vystoupením na MEJ velká spokojenost. 

Šichanová Vendula nakonec výsledkově ve dvouhrách nejlepší z našich. Celkem standardní výkon. 

Prohrála jeden zápas ve skupině, který by měla vyhrát, ale naštěstí tam už byla jistota prvního místa. 

Jinak zápasy, ve kterých byla favoritka vyhrála. 

 

Celkově tedy v soutěžích dvouher a deblů žádný výrazný výsledek. Všechny holky asi i na svém 

maximu, kromě Helči, která určitě měla na to dojít v soutěži dál. První část MEJ, soutěž družstev, se 

nám povedla na výbornou. Splnili jsme cíl záchrany. Nakonec jsme zvítězili ve třech utkáních družstev, 

velmi cenné je vítězství nad Belgií. Rozhodně nám k tomuto výsledku pomohla skvělá atmosféra na 

lavičce, kdy všechny holky žily zápasem, ikdyž zrovna nehrály. Za to jsem velmi rád, a za tuto část 

mistrovství Evropy si holky zaslouží velkou pochvalu.   

 

Vypracoval: Jaroslav Mikeska, 30.7.2023 



KADETKY      trenér – Tomáš Vrňák 

 

Příprava 

Příprava proběhla kompletně v NTC Havířov v objemu 4 dny – 4 dny – 3 dny, vždy s dvěma 

dny volna mezi jednotlivými “týdny”. Sparing jsme měli zejména z řad našich juniorek a dále 

z místních hráček, tedy naprosto dostatečný. Trénovali jsme každý den kolem 6 hodin, v pondělí a 

v pátek kolem 4. Příprava zaměřena na podání – příjem – rozehra.  Vše proběhlo bez problémů. 

 

Soutěž družstev 

Ve skupině jsme porazili nepříjemné Turecko, prohráli jsme se Španělskem, které táhla 6. 

nasazená a porazili slabou Litvu. Díky přívětivému losu jsme pak v pavouku porazili Azerbajdžán a o 

medaili Švédsko. V semifinále jsme nestačili na Němky, kde oporou byla 13 letá Itagaki. Třetí místo je 

naplnění mého očekávání a s medailí jsem samozřejmě spokojen. 

Všechny 3 hráčky odehrály družstva tak, jak jsem čekal, porazily koho měly a na silné Němky 

jsme již neměli zejména kvůli horší čtyřhře. Každá hráčka se podílela na celkovém výsledku rovným 

dílem – počítám sem přípravu, klima v týmu, rozehrávání, podporu na lavičce a samozřejmě hru 

samotnou. 

 

 Soutěž jednotlivců 

Hanka Kodetová – Mistryně Evropy, netřeba psát obsáhle. Skvělý výkon po všech stránkách. 

Zvládla těžké stavy, otočila prohraný zápas, porazila 4 opravdu silné hráčky (i s družstvy 5), stále 

pozitivní, fandila si, nebála se nikoho, zahrála neuvěřitelné míčky, nádhera, zcela jistě největší naděje 

za poslední dekádu. 

 

Veronika Poláková – dostala se mezi 16, kde narazila na Portugalku Leal. Vedla 3.0 a 3.1 a 9:6. 

Bohužel zápas nedotáhla do vítězného konce, dle mého, vinou slabší psychiky – nevěřila si, přitom 

hrála skvěle. V zápase o kolo dříve porazila Rumunku, ne úplně top, ale 4:0, což je cenné. Oba tyto 

zápasy hrála výborně, na jistotu a při tom razantně. Minimálně mezi 8 se měla probojovat. I tak jsem 

byl s její hrou nadmíru spokojen a to co jí vyšlo minulý rok jí nevyšlo letos.  

 

Anna Holejšovská – jako trojka v týmu si zahrála první dvouhru až v soutěži jednotlivců, což 

není nikdy ideální, ale taková je role třetích, čtvrtých hráčů. V prvním kole porazila obranářku z 

Moldávie, což pro ni bylo hodnotné vítězství. Mezi 32 hrála se Španělkou, na kterou jednoduše 

neměla. A. Holejšovská je poctivá, má ráda ST, ale naráží na své limity. I přesto všechno jsem byl 

s jejím působením spokojený, pomohla vyhrát důležitou čtyřhru v družstvech a v singlu došla nejdál 

kam mohla. 

 

 



 

 

Čtyřhry 

 

Čtyřhry jsem schválně složil s cizinkami proto, abychom měli medailové naděje. V. Poláková 

získala se Španělkou Bersozou bronzovou medaili. Prohrály s pozdějšími vítězkami. H. Kodetová hrála 

s Polkou Rajkowskou a došly až mezi 8, což nebylo špatné. Pak prohrály s pozdějšími finalistkami. A. 

Holejšovská hrála se Slovenkou Molnárovou, bez výrazného výsledku. 

 

Mixy  

 

Spíše zklamání, i přes důsledný trénink v přípravě prakticky žádný náznak úspěchu. Dvojice 

Poláková – Floro (SVK) vypadla mezi 8, jednoduše se silnějším párem. Dvojice Kodetová – Škalda 

skončila mezi 16, když vypadli s pozdějšími finalisty.  Holejšovská – Kolečkář – 1. kolo. 

 

Závěrečné hodnocení 

 

Zisk 3 medailí je slušný, ale tajně jsem doufal v medaili z mixu. Dvojice Kodetová – Poláková 

tvoří silný tandem, který bude držet několik let juniorskou reprezentaci. Celkově hodnotím účast 

kadetek na MEJ jako extrémně vydařenou, mít evropskou šampionku se neděje každý den. 

 

H. Kodetová – bojovná, stále pozitivní, nebojí se soupeře, obrovská jistota, silné podání, 

sebedůvěra, nevzdá jediný míček.  

 

V. Poláková – má švih/zátah, dovede namotat míček, slušné podání, slušná jistota, výborná 

na bloku, chytrá variabilní hráčka.  

 

A. Holejšovská – odehrála své maximum, když má natrénována, je schopna porazit i lepší 

hráčku, bojovná. Když je zaběhnutá, dovede hrát dlouhé výměny. 

 

Rád bych zmínil chování všech hráčů reprezentačních výběrů. Hráčky a hráči spolu 

komunikovali, byla dobrá parta všech lidí kolem, každý se bavil s každým, nikdo neměl problém 

s nikým trénovat, rozehrávat před zápasy např. junioři s kadetkou atd.  

 

V Praze 3. 8. 2023, Tomáš Vrňák  



JUNIOŘI      trenér – Karel Karásek 

 

Příprava proběhla v Havířově 2 a ½ týdne, kde na konci druhého týdne odehráli hráči turnaj TTstar 

První týden byl hodně na objemy, potom už se trénink zaměřil směrem k MEJ a hráči dostali volnost 

v objemu tréninků, kdy si každý sám určil kolik chce daný trénink časově trénovat. Hodně se trénovali 

čtyřhry i mixy. 

Výsledky: 

Družstvo: 2.místo 

Skvělý úspěch. Základem všeho bylo vítězství ve skupině, kde jsme postupně porazili Ukrajinu 3:1, 

Francii 3:1 a Madarsko 3:2. Ve vyřazovací části jsme až do finále porazili všechny 3:0, a to postupně 

Turecko, Itálii a Německo. Ve finále jsme nestačili na Rumunsko a prohráli jsme 3:0, ale zejména první 

dva zápasy byly naprosto vyrovnané a kdyby Š.Bělík proměnil mečbol, tak by možná zápas vypadal 

úplně jinak. Musím uznat, že nám do finále nám vycházelo naprosto všechno a ve finále vůbec nic. 

Bilance: 

Š.Bělík 6:4 

V základní skupině nehrál příliš dobře. Svazovala ho nervozita, protože si myslel, že na něm stojí 

výkon celého družstva, ale poté se rozehrál k výborným výkonům. Škoda neproměněného mečbolu 

s Rumuny ve finále. 

O.Květon 6:2  

Vždycky hrál na pozici č.2 a odehrál neskutečný turnaj. Byl jistý, bojovný, dokázal překonat i 

nepříznivé stavy. Velká pochvala pro něj. 

Š.Brhel 6:1 

Hrál na pozici č. 3 a zvládl to na jedničku s hvězdičkou. Nebyla na něm znát žádná nervozita, zvládl 

těžký moment pro nás v zápase s Madarskem za stavu 0:2. Obrovsky příjemně překvapil. 

V.Kadlec nehrál 

M.Šíp nehrál 

 

Jednotlivci: 

Šimon Bělík – vypadl v osmifinále s Redzimskim z Polska, v prvním kole porazil Řeka 4:3, následně 

porazil Camaru také 4:3, s Polákem byl bez šance, první dvě kola ho svazovala nervozita, ve třetím 

kole byl zcela bez šance 

Ondřej Květon – vypadl mezi 32, v prvním kole porazil hráče ze Srbska 4:0, poté porazil Itala Vallina 

4:3 a prohrál s Polákem Gawlasem 0:4, když nenašel recept na jeho atypické držení rakety 

(penholder) 

Martin Šíp – vypadl mezi 64, podlehl Polákovi Blaszczykovi 4:3, za stavu 2:2 měl několik setbolů na 

3:2, ale nevyužil je, což se ukázalo jako zlomový moment a příčina porážky 



Štěpán Brhel – nenavázal na výkony z družstev, prohrál v prvním kolem s Norem Frosethem 4:2, když 

vedl 2:0 na sety  

Vít Kadlec – prošel kvalifikací z druhého místa, v prvním kole prohrál s Van Oostem z Holandska, a to 

po slabém výkonu 4:1 

 

Bělík/Szantosi – prohráli mezi 32 s dvojicí Blaszczyk/Kulczyczki 3:1, kde promarnili vedení 1:0 a 9:7, 

polská dvojice se nakonec dostala do semifinále 

Květon/Kadlec – vypadli mezi 32 s dvojicí Van Oost - Van Dessel 3:2 

Brhel/Šíp – vypadli ve druhém kole s Petrowskim a Podobnikem ze Slovinska poměrem 2:3 

 

Smíšená čtyřhra: 

Všichni vypadli ve druhém kole s výjimkou dvojice Šíp/Santos (POR), která se probojovala do třetího 

kola. Zejména Kadlec se Sommerovou odehráli s Rumuny výborný zápas, když měli i jeden mečbol. 

 

Hodnocení hráčů: 

Šimon Bělík v soutěži družstev podával velice dobré výkony a byl hlavní oporou družstva a výrazně 

přispěl k zisku stříbrné medaile. V soutěži jednotlivců porazil ty, které z hlediska výkonnosti měl 

porazit, ale z kvalitativně lepším hráčem už neměl šanci. Celkově bylo znát, že se zlepšil, a to zejména 

ve srovnání s jinými turnaji, ale myslím si, že by to stále mohlo být ještě lepší. 

Ondřej Květon byl jednoznačně tahounem družstva. Nebál bych se říci, že v soutěžích družstvech 

zastoupil i Bělíka a stal se jedničkou týmu. Svými výkony mě velmi pozitivně překvapil. V soutěži 

jednotlivců doplatil na atypickou hru soupeře, se kterou si nedokázal poradit. Když ale prohrává, tak 

se mu nedaří držet koncentraci a začíná panikařit, což snižuje jeho celkový výkon.  

Štěpán Brhel v soutěži družstev naprosto exceloval a zaslouží si velkou pochvalu. V této fázi turnaje 

určitě odehrál své životní zápasy, ale poté v soutěži jednotlivců doplatil na únavu z předchozích 

vypjatých dní, které prožil v soutěži družstev a nebyl již tak koncentrovaný. Myslím si, že by mohl být 

velice dobrý hráč, ale potřebuje více uvažovat samostatně během hry. 

Martin Šíp do družstev nezasáhl a v soutěži jednotlivců podal průměrný výkon. Potýká se 

s nedokonalou technikou forhendového topspinu a chybí mu síla při zakončování finálních úderů.  

Vít Kadlec do družstev nezasáhl a následně se potýkal s velkou nervozitou. Největším jeho 

problémem bylo velké množství jednoduchých chyb. 

Mistrovství Evropy v soutěži družstev se neuvěřitelně podařilo. Hráčům všechno vyšlo. Bohužel 

v soutěžích jednotlivců a čtyřher jsme byli průměrní.  

 

 

 

 



KADETI      trenér – Martin Merker 

 

Celkové shrnutí 

Vystoupení reprezentace kadetů na letošním MEJ v polských Gliwicích hodnotím jako neúspěch. 

V soutěži družstev jsme skončili na 16. místě, což znamená sestup do B divize pro příští MEJ. V soutěži 

jednotlivců jsme zaznamenali tři umístění v osmifinále (Škalda v jednotlivcích, společně s Maďarem 

Vargou ve čtyřhře a Kodetovou ve smíšené čtyřhře).  

Při svém nástupu do pozice reprezentačního trenéra jsem při pohovoru uvedl, že „hlavním cílem v této 

věkové kategorii by neměla být honba za medailemi, ale především systematická práce na rozvoji 

potenciálu hráčů. Hlavním smyslem je úspěch hráčů v seniorské reprezentaci.“ Musím však 

konstatovat, že dosažené výsledky na MEJ nelze tímto ospravedlnit.  

V hodnocení, které na dalších řádcích předkládám, se budu věnovat jak MEJ, tak širším souvislostem, 

které vnímám ve vztahu k neúspěchu na MEJ jako důležité.  

Turnaj družstev 

Základní fakta 

Umístění: 16. místo – sestup do B divize 

Bilance utkání: 2:6 
Výhry: Srbsko 3:0, Švédsko 3:1 

Prohry: Rakousko 1:3, Ukrajina 2:3, Francie 0:3, Polsko 2:3, Anglie 2:3, Turecko 2:3 
 

Bilance hráčů: 
Škalda - 6:6 

Kolečkář - 1:6 
Kabelka - 0:4 

Jedlička – nastoupil pouze do jedné čtyřhry 
Bilance čtyřher – 7:1 

 

Hodnocení 

Jak jsem již uvedl, sestup je neúspěchem a zklamáním. Říká se, že nejsou výhry a prohry, ale výhry a 

poučení. Jaká pro mě jsou? 

• Dlouhodobá příprava – jsem přesvědčený, že kadeti měli v rámci uskutečněných VT výborné 

tréninkové podmínky. Absolvovali jsme několik zahraničích kempů a v rámci domácích v NTC 

Havířov jsme vždy měli kvalitní sparing. Za to bych chtěl poděkovat především Karlovi 

Karáskovi, který mi pravidelně „půjčoval“ juniory. Zde jsme nic zásadně lépe udělat nemohli. 

• Komplexní přístup na VT i jinde – snažil jsem se některé věci dělat jinak. Velmi mi v této roli 

pomáhala Monika Hanušová, které bych chtěl také poděkovat. Je otázka, zda zvolený přístup 

nemohl vést k tomu, že hráči pak nezvládli stresovou situaci. V obecné rovině se domnívám a 

věřím, že nastavená cesta je správná. Je ale třeba si tuto oblast vyhodnotit a zřejmě některé 

věci a přístupy trochu upravit.    



• Příprava před MEJ – narozdíl od ostatních kategorií jsme měli přípravu trochu jinak 

postavenou. Můj plán byl takový, že první týden budeme společně se všemi v Havířově. Druhý 

týden budeme mít částečně přípravu v klubech a následně se přemístíme opět do Havířova, 

kde budeme s Rakouskem. Domnívám se, že tato myšlenka byla správná v okamžiku, kdy jsem 

o ní rozhodl, tedy cca 2-3 měsíce před MEJ. Vycházela z následujících úvah: 

o Naše jednička týmu – Škalda – byl velmi úzce spjat se svým klubovým trenérem. Chtěl 

jsem vytvořit prostor, aby mohli spolu několik dní individuálně trénovat. Věřil jsem, že 

to pomůže. V průběhu času ale došlo k určitým změnám, které způsobily, že rodiče i 

hráč samotný preferovali přípravu v Havířově. 

o Společné soustředění s Rakouskem. Tuto příležitost jsem chtěl maximálně využít, 

neboť Rakousko patří k nejlepším kadetským reprezentacím v Evropě. Bohužel pak 

nastal fakt, že jsme byli nalosováni do stejné skupiny. To samozřejmě ovlivnilo 

společnou přípravu, kdy se trochu taktizovalo. Zvažoval jsem na poslední chvíli zrušení 

této společné přípravy, ale nakonec jsem to neudělal.  

S odstupem času se domnívám, že jsem asi měl flexibilně zareagovat na vzniklou situaci, zrušit 

společnou přípravu s Rakouskem a sjednotit přípravu s ostatními reprezentačními kádry.  

Trénink v klubech v průběhu roku – nebyl jsem zastánce toho, aby kadeti museli opustit 

domov a jít nutně trénovat do střediska. Důvody jsem opakovaně uváděl – dokud nebudou 

střediska zajišťovat 100% komplexní péči nedivím se rodičům, že jsou proti. Domníval jsem se, 

že jsme schopni najít kompromisní cestu, kdy budou hráči doma a týden v měsíci se budeme 

společně připravovat na VT. V průběhu sezóny to tak, až na výjimky, probíhalo. Ukazuje se, že 

takto nastavená periodicita je nedostatečná pro zásadní posun výkonnosti, a naopak může 

v některých případech uškodit v rámci klubového tréninkového procesu. 

Nejen výsledky na MEJ ukázaly, že je třeba tento přístup upravit. Je třeba vyhodnotit, kteří 

hráči mají zájem se stolnímu tenisu opravdu věnovat, mají talentové a povahové předpoklady 

a rodiče jsou ochotni je podpořit. Tito hráči musí mít zajištěný kvalitní tréninkový proces. Je 

třeba přizpůsobit jejich plán turnajů/lig tomu, aby odehráli těžká utkání, ale aby měli vytvořený 

dostatečný prostor pro trénink.  

Turnaj jednotlivců 

Jan Škalda 

Základní fakta 

Jednotlivci 

1. kolo – mezi 128: volno 
2. kolo – mezi 64: Škalda – Pakula 4:2 

3. kolo – mezi 32: Škalda – Ahmadzada 4:0 
4. kolo – mezi 16: Škalda – Hodina 3:4 

 
Čtyřhra 

1. kolo – mezi 64: volno 
2. kolo – mezi 32: Škalda/Varga – Poor/Gergely 3:0 
3. kolo – mezi 16: Škalda/Varga – Podar/Istrate 1:3 

 



Smíšená čtyřhra 

1. kolo – mezi 128: volno 
2. kolo – mezi 64: Škalda/Kodetová – Vale/Milicevic 3:0 

3. kolo – mezi 32: Škalda/Kodetová – Kahn/Vasylenko 3:0 
4. kolo – mezi 16: Škalda/Kodetová-Zyworonek/Bled 0:3 

 

Hodnocení 

Tři umístění v osmifinále nejsou špatné. Vzhledem k nasazení (číslo sedm v jednotlivcích a číslo tři ve 

čtyřhře) však nelze mluvit o zásadním úspěchu. Honza v turnaji odehrál několik dobrých zápasů. Mezi 

ty nejlepší patří zápasy proti Petrovi Hodinovi. V družstvech měl tři mečboly. Bohužel zápas prohrál. 

V turnaji jednotlivců pak o postup do čtvrtfinále prohrál opět s Hodinou 3:4. Zde bych zdůraznil 

zbytečný spěch, zejména na bekhendu. A pak situaci v sedmém setu, kdy na všech ostatních stolech se 

hráči hlasitě povzbuzovali a Honza nedokázal ani v rozhodujícím setu projevit emoce a válčit.   

Honza podle mého názoru v poslední době stagnuje. Příčiny jsem naznačil v hodnocení turnaje 

družstev. Domnívám se, že se jedná o tři důvody: 

1) Trénink v klubu   

nedostatečná kvalita sparingu, nedostatečná kvantita tréninku  

2) Neuspokojivý projev za stolem 

chybí větší zarputilost, projevení pozitivních emocí, naopak se často se diví, je negativní  

3) Technické nedostatky – informován klubový trenér 

Nástup puberty v kombinaci s výše uvedenými problematickými body můžou vést k tomu, že pokud se 

některé věci správně nevyhodnotí, tak hrozí, že náš největší chlapecký talent začne ještě více 

v mezinárodní konfrontaci ztrácet.  

 

Matyáš Kolečkář 

Základní fakta 

Jednotlivci 

1. kolo – mezi 128: volno 
2. kolo – mezi 64: Kolečkář – Janssens 4:3 
3. kolo – mezi 32: Kolečkář – Pattison 0:4  

 
Čtyřhra 

1. kolo – mezi 64: Jedlička/Kolečkář – Kahn/Ronde 2:3 
  

Smíšená čtyřhra 

1. kolo – mezi 128: Kolečkář/Holejšovská – Marjanovic/Pustaj 1:3 
  

Hodnocení 

Za uplynulý rok udělal největší pokrok a na MEJ jel v pozici dvojky. Nominaci si zasloužil. 



Na MEJ se mu bohužel nedařilo. V družstvech měl bilanci 1:6, když porazil pouze Srba v zápase, ve 

kterém odvrátil tři mečboly. Výkony v některých zápasech byly opravdu slabé. Musí zapracovat na 

psychické odolnosti. Nemá až tolik zkušeností s mezinárodním stolním tenisem, na WTT turnaje začal 

jezdit až v průběhu sezóny. Přesto jsem čekal více. Nervozita a stres ještě více odkryly technické 

nedostatky (řešeny s klubovým trenérem) prakticky ve všech úderech.  

V turnaji jednotlivců byl nasazený jako číslo 32, jako poslední nemusel do kvalifikace. V prvním zapase 

udolal 4:3 průměrného Belgičana. Zde oceňuji bojovnost, kdy otočil nepříznivý stav 2:3 na sety. V 

dalším kole prohrál 0:4 s Pattisonem z Anglie po matném výkonu.  

 

Jakub Kabelka 

Základní fakta 

Jednotlivci 

Kvalifikace: Kabelka – Saparis 3:1 
                      Kabelka – Vesovic 3:0  
                    Kabelka – Farnes 2:3  

1. kolo – mezi 128: Kabelka – Gergely 1:4 
 

Čtyřhra 

1. kolo – mezi 64: Kabelka/Kokavec – Saparis/Frizel 2:3  
 

Smíšená čtyřhra 

1. kolo – mezi 128: Kabelka/Molnárová – Vesovic/Ceric 3:2  
2. kolo – mezi 64: Kabelka/Molnárová – Ulrich/Patra 3:2 

3. kolo – mezi 32: Kabelka/Molnárová – Leal/Abramov 1:3 
 

Hodnocení 

Postoupil z 2. místa kvalifikace – prohrál 2:3 s Norem Farnesem, který mu hrál zezadu a Jakub se 

vyházel. Díky této prohře musel hrát první kolo hlavní soutěže, kde narazil na Maďara Gergelyho 

(2010). Jakub tento zápas prohrál 1:4. V prvním i ve třetím setu hodně vedl, ale nikdy to nedotáhl do 

vítězného konce. Nejen pro tento zápas, ale pro celé vystoupení Jakuba na MEJ bylo typické hodně 

lehkých chyb, zbrklost a netaktičnost. Na Jakubovi se hodně projevila téměř tříměsíční pauza 

způsobená onemocněním. V přípravě jsem měl pocit, že nehraje tak špatně a výpadek zvládá výrazně 

lépe. Bohužel nehrál dobře. Na jeho účasti na MEJ tak spatřuji pouze dvě pozitiva: 

• získání zkušeností pro případné MEJ 2024. Bude muset na sobě ale tvrdě pracovat, protože 

jeho herní projev v kombinaci s malým vzrůstem není v tuto chvíli mezinárodně příliš 

konkurenceschopný.  

• pozitivní přístup a projev za stolem. Působil „nejzdravějším“ dojmem, projev byl bojovný a 

sympatický, přestože se mu nedařilo.   

 

 



Karel Jedlička 

Základní fakta 

Jednotlivci 

Kvalifikace: Jedlička – Durrleman 3:0 
           Jedlička – Hajili 3:0 

             Jedlička – Kraiko 3:0  
1. kolo – mezi 128: volno 

2. kolo – mezi 64: Jedlička – Fasso 1:4 
 

Čtyřhra 

1. kolo – mezi 64: Jedlička/Kolečkář – Kahn/Ronde 2:3 
  

Smíšená čtyřhra 

1. kolo – mezi 128: Jedlička/Skerbinz – Brodnjak/Kocjancic 3:1  
2. kolo – mezi 64: Jedlička/Skerbinz – Haspel/Itagaki 1:3 

  

Hodnocení 

Byl nominovaný pouze do soutěže jednotlivců. Na MEJ jsem ho vzal, protože za poslední půl rok udělal 

solidní pokrok a je mu vlastní útočné pojetí. Věřil jsem, že by se mohl „zbláznit“. To se bohužel 

nepodařilo. Ital Fasso byl nad jeho síly. Ve čtyřhře společně s Kolečkářem prohráli 2:3 v prvním kole 

proti Holanďanům, kteří ale na MEJ hráli výborně a byli na vítězné vlně. Ve smíšené čtyřhře společně 

s rakouskou spoluhráčkou měli ve druhém kole dobře rozehraný zápas s nasazenou německou dvojící 

Haspel/Itagaki, kdy za stavu 1:1 na sety vedli 10:7. Bohužel set nedotáhli do vítězného konce a zápas 

prohráli 1:3. 

 

 

 

 

Předkládá: Martin Merker, 1.8. 2023 

 


